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Yvonne Jonsson (C) 
Eddie Smejer (M) 
Andreas Olofsson (SD) 
Patricia Schooner (S) 
 

2



 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19   

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer    

Ordförande Justerande  Utdragsbestyrkande  

     

     

 

Tjänstgörande ersättare 
Elof Danielsson (M) ers: Annette Ljunggren (M) 
Kent Ballovarre (S) ers: Anton Härder (S) 
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Jessica Wihlborg (C) 
 
Tjänstepersoner 
Amanda Olsson, sekreterare 
Annika Holmkvist, fritidsgårdschef, §§ 82-84 
Hanna Olofsson Roos, fritidsledare, §§ 82-84 
David Pantzare, fritidsledare, §§ 82-84 
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Ärenden 
 

 Upprop 
 

 

§ 82 Val av justerare 
 

5 

§ 83 Fastställande av dagordning 
 

6 

§ 84 Prisutdelning för Årets arbetsplats 2022 
2023/118 

7 

§ 85 Kalendarium 
 

8 

§ 86 Uppföljning av cykelplan för Älmhults 
kommun, Cykelbokslut 

2021/129 

9 - 10 

§ 87 Revidering av policy för uppvaktning i Älmhults 
kommun 

2023/128 

11 - 12 

§ 88 Antagande av mål och riktlinjer för det 
minoritetspolitiska arbetet i Älmhults kommun 

2022/157 

13 - 15 

§ 89 Antagande av Policy och riktlinjer mot mutor 
och jäv 

2022/163 

16 - 19 

§ 90 Revidering av Sotningstaxa 2023 
2023/116 

20 - 21 

§ 91 Svar på motion om att ta över ansvar för 
arbetsmarknadspolitik från staten från Michael 
Öberg (MP) 

2022/68 

22 - 23 

§ 92 Meddelande till kommunfullmäktige 
2023/23 

24 

§ 93 Interpellation till tekniska nämndens 
ordförande Elizabeth Peltola (C) gällande 
trygga och säkra cykelpassager i Älmhults 
kommun från Michael Öberg (MP) 

2023/84 

25 - 28 

§ 94 Interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande Eva Ballovarre (S) gällande 
sommarkort för ungdomar i Älmhult från 
Michael Öberg (MP) 

2023/84 

29 - 31 

§ 95 Motion om att utveckla den kommunala 
demokratin i Älmhult från Michael Öberg (MP) 

2023/158 

32 - 33 

§ 96 Enkla frågor 
 

34 - 38 

 
 

 

4



 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 1(1) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

§ 82 Val av justerare 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Kommunfullmäktige utser Carl-Bertil Bertilsson (V) och Michael Öberg (MP) 

att justera protokollet jämte ordförande. 

_____ 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 1(1) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

§ 83 Fastställande av dagordning 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Kommunfullmäktige fastställer dagordningen i sin helhet. 

_____ 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 1(1) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

§ 84 Prisutdelning för Årets arbetsplats 2022 
Ärendenummer KS 2023/118 

 

Information 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-06-07, § 101, att utmärkelsen Årets 
arbetsplats 2022 skulle delas ut till Fritidsgården Fenix/Freja. 

Kommunfullmäktiges ordförande Marie Olofsson (C) gratulerar och överlämnar 
en prischeck på 10 000 kronor till fritidsgårdschef Annika Holmkvist och hennes 
arbetslag.  

Motiveringen till vinsten lyder som följande: 

”Utmärkelsen Årets arbetsplats delas ut till en verksamhet som på ett fokuserat 
och medvetet sätt arbetar mot att vara en socialt, ekonomisk och ekologiskt 
hållbar arbetsplats. År 2022 tilldelas utmärkelsen till fritidsgården Fenix/Freja. 
Fritidsgården har genom nytänkande, samarbete och en stark drivkraft att 
tillsammans hitta lösningar och möjligheter skapat en trygg mötesplats för våra 
ungdomar i Älmhults kommun. 

På Fritidsgården Fenix/Freja finns ett gott arbetsklimat som präglas av stort 
engagemang och där alla hjälps åt för att stötta och utveckla varandra, vilket är 
i linje med Älmhults kommuns värdegrund. Fritidsgården är en plats där både 
medarbetare och ungdomar kan känna sig välkomna, värdefulla och 
inkluderade.” 

_____ 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 1(1) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

§ 85 Kalendarium 
 

Information 
Ordföranden informerar sammanträdet om kommunfullmäktiges kalendarium. 
En punkt om återrapportering av definition av närproducerade livsmedel har 
lagts till i oktober.  

Kommunstyrelsens ordförande Eva Ballovarre (S) informerar om att samtliga 
nämnder just nu håller på att sammanställa sina budgetförslag inför 2024 och 
att dessa handlingar kommer att finnas tillgängliga som sommarläsning för de 
som är intresserade. 

_____ 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 1(2) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

§ 86 Uppföljning av cykelplan för Älmhults 
kommun, Cykelbokslut 
Ärendenummer KS 2021/129 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Kommunfullmäktige godkänner Cykelbokslut 2022 daterad 2023-05-15. 

 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt beslutad Cykelplan ska kontinuerlig utvärdering av cykelområdet göras 
för att säkerställa att arbetet går i rätt riktning. Uppföljningen ger en bra 
återkoppling om hur cykelarbetet framskrider och hur åtgärderna påverkar 
resmönster och antalet cyklister. Detta Cykelbokslut är den första 
årsuppföljningen av Cykelplanen som antogs november 2021. 

Kommunstyrelsens beslutade 2023-06-07, § 103, att föreslå fullmäktige att 
godkänna cykelbokslut för 2022. 

 

Beslutsunderlag 
• Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07, § 103 

• Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 2023-05-23, § 82 

• Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2023-05-15 

• Cykelbokslut 2022 daterad 2023-05-15 

• Älmhults kommuns cykelplan antagen 2021-12-13, § 208 

 

Kommunfullmäktiges behandling 
Förslag på sammanträdet 
Eva Ballovarre (S) och Gusten Mårtensson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 2(2) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att fullmäktige beslutat så. 

_____ 

 

Beslutet skickas till 
För kännedom 
Kommunstyrelsen 
Kommunledningsförvaltningen 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 1(2) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

§ 87 Revidering av policy för uppvaktning i 
Älmhults kommun 
Ärendenummer KS 2023/128 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Kommunfullmäktige fastställer förslag till Policy för uppvaktningar i 

Älmhults kommun daterad 2023-05-10. 

 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

 

Sammanfattning av ärendet 
Den senaste versionen av Policy för uppvaktningar i Älmhults kommun antogs 
av kommunfullmäktige 2012-10-29, § 119. HR-avdelningen har tagit fram 
förslag till revidering av policyn. 

Förändringar som gjorts är bland annat: 

1. Fasta belopp har tagits bort, i stället används prisbasbeloppet till grund för 
kostnadsnivåerna. 

2. Minnesgåva är inte längre begränsad till att vara klocka, armband eller 
presentkort. 

3. Nytt avsnitt om gåva vid avgång från anställning. 
4. Nytt avsnitt om julgåva. 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-06-07, § 102, att föreslå fullmäktige att 
fastställa förslaget till ny policy för uppvaktningar. 

 

Beslutsunderlag 
• Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07, § 102 

• Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 2023-05-23, § 81 

• Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2023-05-10 

• Förslag till Policy för uppvaktningar i Älmhults kommun, daterad 2023-05-10 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 2(2) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

• Uppvaktningspolicy i lydelse 2012-10-29, Policy för uppvaktningar i Älmhults 
kommun 

 

Kommunfullmäktiges behandling 
Förslag på sammanträdet 
Eva Ballovarre (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att fullmäktige beslutat så. 

_____ 

 

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 1(3) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

§ 88 Antagande av mål och riktlinjer för det 
minoritetspolitiska arbetet i Älmhults kommun 
Ärendenummer KS 2022/157 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Kommunfullmäktige antar Riktlinjer för det minoritetspolitiska arbetet i 

Älmhults kommun daterade 2023-05-15 med följande ändring: 

• Att de två första styckena byter ordning. 

 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

 

Sammanfattning av ärendet 
Lagen om nationella minoriteter och minoritetsspråk anger att varje kommun 
är skyldig att anta mål och riktlinjer för sitt minoritetspolitiska arbete. 
Kommunledningsförvaltningen har i samverkan med utbildningsförvaltningen, 
socialförvaltningen och kultur- och fritidsförvaltningen tagit fram förslag till 
riktlinjer för det minoritetspolitiska arbetet i Älmhults kommun. 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-06-07, § 107, att föreslå fullmäktige att anta 
riktlinjer för det minoritetspolitiska arbetet i Älmhults kommun enligt förslaget. 

 

Beslutsunderlag 
• Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07, § 107 

• Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-05-23, § 84 

• Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2023-05-15 

• Förslag till Riktlinjer för det minoritetspolitiska arbetet i Älmhults kommun 
daterat 2023-05-08 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 2(3) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

Kommunfullmäktiges behandling 
Förslag på sammanträdet 
Gun-Britt Cedergren (KD), Eva Ballovarre (S) och Michael Öberg (MP) yrkar bifall 
till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Gun-Britt Cedergren (KD) inkommer med följande ändringsyrkande: 

1.  Att överskriften ändras till "Riktlinjer för Älmhults kommuns arbete gällande 
Sveriges minoritetsspråk"  

2.  Att de två första styckena byter ordning.  

Eva Ballovarre (S) och Michael Öberg (MP) yrkar avslag till punkt 1 av Gun-Britt 
Cedergrens (KD) ändringsyrkande och bifall till punkt 2 av Gun-Britt Cedergrens 
(KD) ändringsyrkande. 
 

Beslutsgång 1 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med den 
ursprungliga överskriften i kommunstyrelsens förslag. 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med punkt 1 
av Gun-Britt Cedergrens (KD) ändringsyrkande. 

Ordförande finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 2 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
ursprungliga ordningen på styckena kommunstyrelsens förslag. 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med punkt 2 
av Gun-Britt Cedergrens (KD) ändringsyrkande. 

Ordförande finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med punkt 2 av 
Gun-Britt Cedergrens (KD) ändringsyrkande. 
 

Beslutsgång 3 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan anta riktlinjer för det 
minoritetspolitiska arbetet i Älmhults kommun med beslutade ändringar och 
finner att fullmäktige beslutat så. 

_____ 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 3(3) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

Beslutet skickas till 
För kännedom 
Samtliga nämnder 

För åtgärd 
Kommunstyrelsen 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 1(4) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

§ 89 Antagande av Policy och riktlinjer mot mutor 
och jäv 
Ärendenummer KS 2022/163 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Kommunfullmäktige godkänner Policy och riktlinjer mot muta och jäv 

daterad 2023-05-12. 

 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

 

Reservation  
Moderaterna och Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Föreligger förslag till kommungemensam policy och riktlinjer mot mutor och jäv 
att gälla från den 1 juli 2023. Kommunstyrelsen beslutade 2023-06-07, § 108, 
att föreslå fullmäktige besluta godkänna policy och riktlinjer mot muta och jäv, 
och upphävde för egen del en gammal handlingsplan från 2011. 

 

Beslutsunderlag 
• Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07, § 108 

• Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-05-23, § 85 

• Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2023-05-12 

• Förslag till Policy mot muta och jäv daterad 2023-05-12 

• Handlingsplan gällande mutor och bestickning daterad 2011-06-28 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 2(4) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

Kommunfullmäktiges behandling 
Förslag på sammanträde 
Jakob Willborg (M) inkommer för följande ändringsyrkande: 

”Förslag till ny formulering på sidan 4 Policyn innebär:  

Anställda som inte följer kommunens policy och riktlinjer för mutor och jäv, 
eller på annat sätt skadar organisationens förtroende, kan komma att bli 
föremål för arbetsrättsliga åtgärder. I de fall brott begåtts kan detta leda till 
åtal.” 

Eva Ballovarre (S) och Helen Bengtsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Eva Ballovarre (S) yrkar avslag till Jakob Willborgs ändringsyrkande. 

Jeanette Schölin (SD) yrkar bifall till Jakob Willborgs ändringsyrkande. 
 

Beslutsgång 1 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet 
kommunstyrelsens förslag. 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med Jakob 
Willborgs (M) ändringyrkande. 

Ordförande finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med ursprungliga 
formuleringen i kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs. 
 

Omröstningsresultat 
Ordförande instruerar ledamöterna att rösta JA för att bifalla formuleringen i 
kommunstyrelsens förslag till beslut och NEJ för att bifalla Jakob Willborgs (M) 
ändringyrkande. 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 3(4) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

LEDAMOT JA NEJ AVSTÅR 
Eva Ballovarre (S) JA   

Stefan Jönsson (S) JA   

Silvia Lobos (S) JA   

Lars Ingvert (S) JA   

Helen Bengtsson (S) JA   

Håkan Pettersson (S) JA   

Irene Svensson (S) JA   

Thomas Johansson (S) JA   

Kristina Spjut Sahlberg (S) JA   

Björn Dellenmark (S) JA   

Birgitta Bengtsson (S) JA   

Elvis Husic (S) JA   

Monika Nilsson (S) JA   

Kent Ballovarre (S) JA   

Patricia Schooner (S) JA   

Gusten Mårtensson (C) JA   

Tomas Harrysson (C) JA   

Claes Lindahl (C) JA   

Yvonne Jonsson (C) JA   

Carl-Bertil Bertilsson (V)  JA   

Helle Pedersen (V) JA   

Pontus Haglund (M)  NEJ  

Jakob Willborg (M)  NEJ  

Dan Blixt (M)  NEJ  

Elof Danielsson (M)  NEJ  

Tomas Simonsson (M)  NEJ  

Morgan Svensson (M)  NEJ  

Bengt Adolfsson (M)  NEJ  

Eddie Smejer (M)  NEJ  

Catarina Claesson (KD)  NEJ  

Gun-Britt Cedergren (KD)  NEJ  

Jeanette Schölin (SD)  NEJ  

Paul Gunnarsson (SD)  NEJ  

Gullbritt Tranvik (SD)  NEJ  

Carl Gustaf Hansson (SD)  NEJ  

Claudia Swanson (SD)  NEJ  

Andreas Olofsson (SD)  NEJ  

Michael Öberg (MP) JA   

Marie Olofsson (C) JA   

SAMMANSTÄLLT 23 16 0 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 4(4) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

Med 23 JA-röster mot 16 NEJ-röster finner ordförande att kommunfullmäktige 
beslutat i enlighet med kommunstyrelsens ursprungliga formulering. 
 

Beslutsgång 2 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan godkänna Policy och riktlinjer 
mot muta och jäv daterad 2023-05-12 och finner att fullmäktige beslutat så. 

_____ 

 

Beslutet skickas till 
För kännedom 
Kommunstyrelsen 

För åtgärd 
Nämnder 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 1(2) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

§ 90 Revidering av Sotningstaxa 2023 
Ärendenummer KS 2023/116 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Kommunfullmäktige beslutar att fastställa Sotningstaxan för 2023 enligt 

förslag till Sotningstaxa 2023. 

 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

 

Sammanfattning av ärendet 
Varje år räknas sotningstaxan upp på central nivå av SKR (Sveriges kommuner 
och regioner). Indexuppräkningen till taxan är utställd av SKR och det som ligger 
till grund är branchorganisationens skorstensfejarmästarnas riksförbund samt 
konsumentprisindex. 

Tekniska nämnden beslutade 2023-04-27, § 38, att föreslå kommunfullmäktige: 

1. Att fastställa sotningstaxan för 2023. 
2. Att i samband med indexuppräkningen från Sveriges kommuner och 

regioner årligen justera taxan enligt deras rekommendationer. 

När beslutet fattades i tekniska nämnden fanns inget förslag på ny taxa för 
2023. Detta då SKR ännu inte tagit fram sotningsindex för 2023. 

2023-05-15 inkom förslag på taxa från tekniska förvaltningen tillsammans med 
tjänsteskrivelse. I tjänsteskrivelsen föreslås en höjning sotningstaxan på 5,68 % i 
enlighet med SKR:s rekommendation. 

Gällande punkt 2 om indexjustering informerar SKR följande: 

”Om de kommunala nämnderna vill tillämpa indexjustering av de avgifter de tar 
ut enligt taxa måste fullmäktige ha fattat beslut om detta. Principerna för hur 
indexjustering ska ske måste således finnas intagna i den taxa med avgifter som 
gäller för det aktuella området. 

Tanken bakom indexjustering bygger på möjlighet till kontinuerlig anpassning 
av ett grundpris till en viss kostnadsutveckling. Därför innehåller SKR:s 
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 Sammanträdesprotokoll  

 2023-06-19 Sidnummer, beslut 2(2) 

 
Kommunfullmäktige 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerare  Utdragsbestyrkande 

    

    

 

taxeunderlag förslag om att beslutet om indexjustering delegeras till respektive 
ansvarig nämnd. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2023-05-23, § 88, att ärendets 
beslutspunkt 2 återemitteras till tekniska nämnden för att utreda och klargöra 
vilka komponenter som taxebestämmelsen om indexjustering ska innehålla. 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-06-07, § 111, att föreslå kommunfullmäktige 
att fastställa sotningstaxan för 2023 enligt förslag. 

 

Beslutsunderlag 
• Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07, § 111 

• Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 2023-05-23, § 88 

• Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2023-05-15 

• Tekniska nämndens beslut 2023-04-27, § 38 

• Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2029-03-01, inkom 2023-
05-15 

• SKR cirkulär 23:17 Sotningsindex 2023, daterad 2023-04-12 

• Förslag till Sotningstaxa 2023, inkom 2023-05-15 

• Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2019-03-01 

• Information från SKR om sotningstaxan daterad 2023-03-22 

• Sotningstaxa 2022 

 

Kommunfullmäktiges behandling 
Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att fullmäktige beslutat så. 

_____ 

 

Beslutet skickas till 
Räddningschef 
Ekonomiavdelningen 
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§ 91 Svar på motion om att ta över ansvar för 
arbetsmarknadspolitik från staten från Michael 
Öberg (MP) 
Ärendenummer KS 2022/68 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Kommunfullmäktige avslår motionen i sin helhet. 

 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

 

Reservation  
Michael Öberg (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Michael Öberg (MP) lämnade 2022-03-17 in en motion som föreslår följande: 

1. Att ge kommunstyrelsen i uppdrag att lämna in en ansökan till den 
svenska regeringen om att Älmhults kommun får ett ökat 
arbetsmarknadsansvar. 

2. Att Älmhults kommun kan bli försökskommun och ta över 
arbetsförmedlingens uppgifter. 

3. Att säkerställa tillgången på externa kompetenta aktörer som idag har 
avtal med Arbetsförmedlingen så de finns tillgängliga på plats lokalt. 

Kommunfullmäktige beslutade 2022-03-28, § 79, att överlämna motionen till 
socialnämnden för beredning.  

Socialnämnden beslutade 2022-08-27, § 146, att ställa sig positiv till motionens 
förslag och föreslår att kommunledningsförvaltningen genomför en djupgående 
analys angående juridiken och kostnaden kopplat till förslaget. 

Kommunstyrelsen beslutade, 2023-06-07, § 109, att föreslå fullmäktige att 
avslå motionen i sin helhet. 
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Beslutsunderlag 
• Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07, § 109 

• Kommunstyrelsens arbetsutskott beslut 2023-05-23, § 86 

• Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2023-04-17 

• Socialnämndens utskotts beslut 2022-09-07, § 221 

• Socialförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2022-07-25 

• Socialnämndens beslut 2022-08-24, § 146 

• Kommunfullmäktiges beslut 2022-03-28, § 87 

• Motion om svar på motion om att ta över ansvar för arbetsmarknadspolitik 
från staten - Michael Öberg (MP) 2022-03-08 

• Lokal överenskommelse (LÖK) daterad 2020-11-24 (KS 2020/97) 

 

Kommunfullmäktiges behandling 
Förslag på sammanträde 
Michael Öberg (MP) yrkar bifall till motionen. 

Jakob Willborg (M), Eva Ballovarre (S), Lars Ingvert (S) och Pontus Haglund (M) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag att avslå motionen i sin helhet 
mot Michael Öbergs (MP) yrkande. 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med Michael 
Öbergs (MP) yrkande. 

Ordförande finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 

_____ 

 

Beslutet skickas till 
För kännedom 
Socialnämnden 
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§ 92 Meddelande till kommunfullmäktige 
Ärendenummer KS 2023/23 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Kommunfullmäktige godkänner rapportering av meddelanden. 

 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

 

Sammanfattning av ärendet 
Det har inkommit post som ska rapporteras till kommunfullmäktige för 
kännedom.  

Följande meddelanden har inkommit: 

1. Socialnämndens beslut 2023-05-24, § 67 - Handlingsplan för kommunens 
arbete mot våld i nära relationer inklusive hedersrelaterat våld och förtryck 

2. Länsstyrelsen Skåne - Protokoll över inspektion av kommunens 
överförmyndarverksamhet daterad 2023-06-07 

3. Kommunstyrelsens beslut 2023-06-07, § 101 - Årets arbetsplats 2022 

 

Beslutsunderlag 
• Rapport om meddelanden till kommunfullmäktige 2023-06-19 daterad 2023-

06-12 

 

Kommunfullmäktiges behandling 
Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan godkänna rapportering av 
meddelanden och finner att fullmäktige beslutat så. 

_____ 
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§ 93 Interpellation till tekniska nämndens 
ordförande Elizabeth Peltola (C) gällande trygga 
och säkra cykelpassager i Älmhults kommun från 
Michael Öberg (MP) 
Ärendenummer KS 2023/84 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen får ställas. 

2. Interpellationen anses besvarad. 

 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

 

Sammanfattning av ärendet 
Michael Öberg (MP) inkom 2023-04-28 med en interpellation till tekniska 
nämndens ordförande Elizabeth Peltola (C) gällande trygga och säkra 
cykelpassager i Älmhults kommun. I interpellationen anförs följande: 

”Jag ställde en fråga under sammanträdet med kommunfullmäktige, måndagen 
en 24 april till dig i egenskap som ordförande i Tekniska nämnden i Älmhults 
kommun. Du skulle undersöka saken. Jag väljer därför skriva en interpellation - 
där jag utvecklar min frågeställning. Min undran handlade om GC-vägen (för 
gång och cykel) på Norra Ringvägen, som tar tvärt slut vid väg 120. 
Kommuninvånare som använt cykelvägen undrar också varför cyklister tvingas 
ut på väg 120. Väg 120 är inte säker att vistas på för oskyddade trafikanter. 

Enligt Älmhults kommuns Plan för trafiksäkerhetshöjande åtgärder 2021-2025 
finns ingen föreslagen åtgärd på en fortsättning av GC-vägen. Den saknas i 
aktuell och beslutad plan. 

I området planeras för handel och fritidsändamål. Det är i kanten av Älmhults 
nya tätortsdel med bostadsområden och Paradisskolan. För mig är det därför 
besynnerligt att kommunen inte planerar klart infrastrukturen. Infrastruktur är 
det som i regel brukar planeras in först. Därför är det befogat att Tekniska 
nämnden snarast tar itu med fortsättning av cykelvägen vid korsningspunkten 
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väg 120/Norra Ringvägen, så inte oskyddade trafikanter tvingas ut i en 
trafikfarlig korsning. 

I Älmhults kommun behövs trafiksäkerhetshöjande åtgärder prioriteras för en 
förbättrad cykelkommun. Tekniska nämnden bör snarast ha i uppdrag att 
återkomma med förslag på åtgärder och beslut som krävs för att trafikkonflikter 
mellan cyklar och andra trafikslag kan minimeras och trafiksäkerheten öka. Vi 
behöver aktivt arbeta för att förhindra att otrygga trafiksituationer uppkommer 
i kommunen. 

Därför vill jag ställa följande frågor till Tekniska nämndens ordförande: 

Varför tar cykelvägen utmed Norra Ringvägen tvärt slut vid 
korsningspunkten/rondellen vid väg 120 och oskyddade trafikanter tvingas ut 
på väg 120? 

Kommer det att åtgärdas och därmed "Planen för trafiksäkerhetshöjande 
åtgärder 2021-2025" revideras för att öka trafiksäkerheten för cyklister och 
gående? 

När i tid planeras en utbyggnad och fortsättning av cykelvägen för en trygg och 
trafiksäkerlösning för de som använder GC-vägen? 

Finns några hinder som gör det svårt att få till en utbyggnad av GC-vägen?” 
 

Tekniska nämndens ordförande Elizabeth Peltola (C) har lämnat återbud till 
sammanträdet och meddelat att svar kommer lämnas till nästa 
fullmäktigesammanträde.  
 

Elizabeth Peltola (C) lämnar 2023-06-13 in följande svar till interpellationen: 

Michael Öberg Miljöpartiet har ställt nedanstående frågor om cykelvägen vid 
Norra Ringvägen/väg 120. 

Varför tar cykelvägen utmed Norra Ringvägen tvärt slut vid 
korsningspunkten/rondellen vid väg 120 och oskyddade trafikanter tvingas ut 
på väg 120? 

Svar: Under 2021 byggdes förlängningen av Norra Ringvägen med syfte att 
koppla ihop Ljungbyvägen och väg 120 för att på så vis minska mängden 
genomfartstrafik som leds in på Ljungbyvägen. 

I samband med detta byggdes också en cykelväg som löper längst med Norra 
Ringvägen. 
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Det har pågått diskussioner internt såväl som med Trafikverket om att fortsätta 
cykelvägen över väg 120 och rakt söderut för att ansluta till grusvägen som 
leder till Svanabodavägen och vidare till Klöxhult (denna åtgärd är inte tidsatt 
men finns i planen). 

Se också svar nedan om sträcka utmed väg 120. 

Kommer det att åtgärdas och därmed ”Planen för trafiksäkerhetshöjande 
åtgärder 2021-2025” att revideras och trafiksäkerheten ökas för cyklister och 
gående? 

När i tiden planeras en utbyggnad och fortsättning av cykelvägen för en trygg 
och trafiksäker lösning för de som använder gång-och cykelvägen? 

Svar: Cykelvägen längst Norra Ringvägen kommer framöver att uppnå full 
funktion när en cykelväg anläggs längs väg 120 (mellan befintlig 
cirkulationsplats och vidare österut längst väg 120). Denna sträcka finns med i 
tekniska förvaltningens Plan för trafiksäkerhetshöjande åtgärder 2024-2028 
samt i årets budgetförslag. I planen samt budgetförslaget föreslås att utredning 
och projekteringsmedel avsätts år 2024 och att utförande av denna sker år 
2026. 

Finns det några hinder som gör det svårt att få till en utbyggnad av GC-vägen? 

Svar: Det finns alltid ett behov av att prioritera de åtgärder som behöver göras 
då resurserna inte är obegränsade. Samtidigt är det klokt att göra investeringar 
när andra åtgärder ändå görs, vilket är fallet i cykelvägen som byggdes 
samtidigt som Norra Ringvägen. Det kan få en effekt som innebär att man inte 
alltid kan bygga hela sträckan vid samma tillfälle men gör samtidigt att man 
använder de begränsade resurserna på ett bättre sätt.” 

 

Beslutsunderlag 
• Interpellationssvar daterad 2023-06-13 

• Kommunfullmäktiges beslut 2023-05-29, § 80 

• Interpellation daterad 2023-04-25 

 

Kommunfullmäktiges behandling 
Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta att interpellationen får 
ställas och finner att kommunfullmäktige beslutat så. 
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Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan anse interpellationen besvarad 
och finner att kommunfullmäktige beslutat så. 

_____ 
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§ 94 Interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande Eva Ballovarre (S) gällande 
sommarkort för ungdomar i Älmhult från Michael 
Öberg (MP) 
Ärendenummer KS 2023/84 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen får ställas. 

2. Interpellationen anses besvarad. 

 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

 

Sammanfattning av ärendet 
Michael Öberg (MP) inkom 2023-06-02 med en interpellation till Eva Ballovarre 
(S) gällande sommarkort för ungdomar i Älmhult. I interpellationen anförs 
följande: 

”Jag undrar om varför inte ungdomar i Älmhults kommun erbjudits 
sommarlovskort. 

I Region Kronoberg erbjuder man sommarlovskort till ungdomar, tom 19 år 
bosatta i länet. Sommarlovskorten är giltiga för resor i hela länet, dygnet runt i 
två månader under sommaren. Flertalet ungdomar från länets kommuner 
kommer erbjudas att resa i kollektivtrafiken sommartid, men inte ungdomar 
från Älmhults kommun. 

Ungdomar i Lessebo, Tingsryd, Växjö, Alvesta och Ljungby kommuner har 
möjlighet att resa med kollektivtrafiken i länet. Men ungdomarna i Älmhult 
uteslutes. 

Dock har ungdomar möjlighet att använda sig av fritidsbiljett, om de har råd. 

Sommarlovskort är en viktig förebyggande och jämlik insats för ungdomar att 
kunna resa och träffa vänner, kompisar och besöka utflyktsmål i vårt län. 
Många av våra ungdomar lever också i familjer som har det extra tufft idag. 
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Därför vore ett sommarlovskort en billig investering för våra barn och ungas 
välmående att kunna röra sig fritt i vår region. 

I Miljöpartiet är vi kritiska till att kommunen (och regionen) inte vill satsa på 
våra ungdomar. Det är en relativt liten summa för kommunen, men en stor 
nytta för ungdomarna. 

Därför vill jag ställa följande frågor till kommunstyrelsens ordförande: 

Undrar varför ungdomarna i Älmhults kommun inte erbjudits sommarlovskort i 
kollektivtrafiken under sommaren? 

Undrar också varför inte regionen som kollektivtrafikmyndighet tar fullt ansvar 
för alla ungdomar i Kronobergs län?” 
 

Kommunstyrelsens ordförande Eva Ballovarre (S) 2023-06-14 med följande 
svar: 

”Undrar varför ungdomarna i Älmhults kommun inte erbjudits sommarlovskort 
i kollektivtrafiken under sommaren? 

Älmhults kommun har inte erbjudit sommarlovskort de senaste åren och 
utifrån det ekonomiskt osäkra läget med en prognos för koncernen som pekar 
mot minus så måste varje beslut övervägas noga. 

2018 erbjöds alla ungdomar i Region Kronoberg sommarlovskort och detta 
finansierades av den Socialdemokratiskt ledda regeringen. 

Idén med fri kollektivtrafik över sommaren för ungdomar är bra, det skapar 
möjligheter att ha ett aktivt sommarlov. Kollektivtrafiken i Älmhults kommun är 
väl utvecklad från norr till söder, men undermålig från öster till väster. De som 
till exempel bor i Hallaryd eller Virestad kan inte ta sig någonstans med 
kollektivtrafik när skolskjutsarna i inte går. 

Region Kronoberg är precis som interpellanten skriver ansvarig för 
kollektivtrafiken och för att öka resandet med buss och tåg hade detta varit ett 
passande sätt att motivera ungdomarna att även i framtiden välja att åka 
kollektivt. 

Undrar också varför inte regionen som kollektivtrafiksmyndighet tar fullt ansvar 
för alla ungdomar i Kronobergs län? 

Eftersom frågan är ställd till Region Kronoberg hänvisar jag vänligen 
interpellanten att vända sig till ledningen i den instansen.” 
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Beslutsunderlag 
• Interpellationssvar daterad 2023-06-14 

• Interpellation daterad 2023-06-01 

 

Kommunfullmäktiges behandling 
Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan besluta att interpellationen får 
ställas och finner att kommunfullmäktige beslutat så. 

Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan anse interpellationen besvarad 
och finner att kommunfullmäktige beslutat så. 

_____ 
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§ 95 Motion om att utveckla den kommunala 
demokratin i Älmhult från Michael Öberg (MP) 
Ärendenummer KS 2023/158 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

 

Sammanfattning av ärendet 
Michael Öberg (MP) inkom 2023-06-09 med motion gällande att utveckla den 
kommunala demokratin i Älmhult. I motionen föreslås följande: 

• att uppdrag ges till kommunstyrelsen att utreda vilka grupper som är över- 
respektive underrepresenterade i samråd och andra medborgardialoger. 

• att uppdrag ges till kommunstyrelsen att ta fram nya dialogformer för att i 
högre grad nå dem som idag är underrepresenterade i samråd och andra 
medborgardialoger. 

• att översyn görs om medborgares möjligheter att via e-tjänsten lämna 
förslag och synpunkter till Älmhults kommun, så förslag ska kunna politiskt 
behandlas i kommunfullmäktige. 

• att ta fram förslag på hur det kan bli enklare att följa kommunala 
beslutsprocesser. 

 

Beslutsunderlag 
• Motion daterad 2023-06-08 
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Kommunfullmäktiges behandling 
Beslutsgång 
Ordförande frågar om kommunfullmäktige kan överlämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning och finner att fullmäktige beslutat så. 

_____ 

 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 96 Enkla frågor 
 

För varje fråga har kommunfullmäktige beslutat att frågan får ställas. 
 

Gusten Mårtensson (C) frågar första vice ordförande i utbildningsnämnden 
Tomas Harrysson (C) om skolresultat. Nu är läsåret i princip slut, har vi någon 
kännedom om betygsresultaten i kommunens skolor? 

Tomas Harrysson (C) svarar att det börjar droppa in resultat och det är 
glädjande nyheter. För niondeklassarna har andelen behöriga till nationellt 
yrkesförberedande program ökat från 71% till 80 % och meritvärdet ökat från 
201 till 217.7 poäng. Andelen på gymnasiet som gick ut med gymnasieexamen 
ökade från 51 % till 66 %. Det finns fortfarande förbättringspotential men man 
tar stora steg i rätt riktning och antagningsläget till Haganäsgymnasiet ser bra 
ut inför hösten. Tomas Harrysson passar även på att önska alla all skolpersonal 
och alla elever en trevlig semester och sommarlov. 

 

Jakob Willborg (M) frågar kommunstyrelsens vice ordförande Gusten 
Mårtensson (C) gällande näringslivsklimatet i Älmhult. Det är ju betygssäsong. 
Utöver Svenskt Näringslivs undersökning av företagsklimatet i Älmhult har även 
SKR en undersökning av bland annat företagsklimatet där man bland annat 
mäter nöjd kundindex - företagsklimat. Detta mäter företagens 
helhetsbedömning av service i myndighetsutövningen. Alla kommuner deltar 
inte i den här utredningen men det är gör Älmhult som får plats 193 av 196 
deltagande. Detta är ytterst ett politiskt ansvar så tror du att företagarna i 
Älmhult har förtroende för det politiska styret? 

Gusten Mårtensson (C) svarar att det enkla svaret är ja. Det förtroendet är 
något man förtjänar löpande och av den anledningen har den styrande 
majoriteten med C och S gjort näringslivsfrågorna till några av de högst 
prioriterade frågorna. Dessa olika mätningar ger en tydlig bild av vad man 
behöver jobba vidare med och därför har man tagit fram en plan för hur man 
ska komma till rätta med dessa saker. Det är ett arbete som pågår och som 
kommer att pågå under hela mandatperioden. Det finns en stor vilja att driva 
utvecklingsarbetet tillsammans med näringsidkarna och det är på så sätt vi 
kommer se utveckling tillsammans. 
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Gun-Britt Cedergren (KD) frågar utbildningsnämndens ordförande Stefan 
Jönsson (S) om hopen av elever som kommer till de kommunala skolorna nu. Vi 
fick nyligen reda på att friskolan Thoren Framtid inte ska fortsätta längre sin 
verksamhet. De har haft elever från årskurs fyra till årskurs nio. Hur arbetar 
man för att dessa elever ska få plats i de olika klasserna?  

Stefan Jönsson (S) svarar att Thoren har brottats med problembilder i flera år. 
Friskolor har fördelen att när barnen inte längre är lönsamma så kan de avsluta 
sin verksamhet och lämna kommunen med ansvaret. Som tur är har kommunen 
varit på tårna och planerat flera utbyggningar därför kommer samtliga 48 
elever, 36 på högstadiet och resten på grundskolan, att gå in i ordinarie klasser. 
Detta innebär att man inte behöver dela på några klasser eller dra på sig ökade 
kostnader. En stor inflyttning till högstadiet under sommaren hade dock kunnat 
ge bekymmer i vissa årskullar men i dagsläget har vi inga bekymmer.  

  

Michael Öberg (MP) frågar socialnämndens ordförande Lars Ingvert (S) om 
kommunens äldreboenden. Hur ser situationen ut på våra äldreboenden med 
tanke på att det kommer att bli en varm sommar? Har man läget under 
kontroll? Kommer de äldre att ha det bra om det blir extrema temperaturer 
eller liknande? 

Lars Ingvert (S) svarar att läget är som vanligt, det är många som ska ha 
semester och det är mycket som ska skötas. Oavsett om det blir varmt eller 
kallt i sommar kommer vi ta hand om våra gamla. Vad han vet har de 
fungerande luftkonditionering på äldreboende och samlingsutrymmen. Sedan 
får man arbeta för att hålla temperaturen nere för var och en av brukarna 
genom att erbjuda till exempel svala drycker, glass och fotbad. Vi kommer 
arbeta som under sommaren 2018 och som vi räknar med att göra flera somrar 
i framtiden.  

 

Jeanette Schölin (SD) frågar tekniska nämndens ordförande Elizabeth Peltola (C) 
om räddningstjänsten. Det är sommar och det är torrt och varmt ute. Hur ser 
situationen ut? I media får man bilden av att räddningstjänsten inte är redo att 
åka ut när människor behöver hjälp vid brand både i hem och skog. 

Elizabeth Peltola (C) svarar det är viktigt att vi kan skicka signaler att det inte är 
en kris på det sättet. Räddningstjänsten kommer att fungera i sommar likt alla 
andra dagar och somrar. Det som har hänt i vår kommun nu är sådant som har 
hänt i andra kommuner tidigare. Man har svårt att hitta deltidsbrandmän, en 
fråga som vi varit förskonade från i vår kommun. Men nu är det svårare även 
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för oss att rekrytera och det beror på flera olika saker. Man är inte länge kvar i 
tjänsten hela livet och man ska försöka kombinera den med familj, fritid och 
jobb. Vi har även uppmärksammat att vi som kommun är dåliga på att hitta 
tjänster inom vår verksamhet, där vi har en lägre andel deltidsbrandmän än i 
jämförbara kommuner. Det är en fråga vi måste råda bot på och som nämnden 
har följt sedan årsskiftet genom information, dialog och beslut. Vi behöver ta 
ett samlat grepp för att lösa detta och för att komma överens om hur 
räddningstjänsten ska se ut och fungera i framtiden. Alla dessa frågor har 
kommit upp till ytan nu när bemanningsfrågan blivit aktuell. 

 

Jeanette Schölin (SD) fortsätter med en följdfråga gällande det som sagts om 
tystnadskultur inom räddningstjänsten. Visst fungerar även visselblåsartjänsten 
och liknande funktioner inom räddningstjänsten? 

Elizabeth Peltola (C) svarar att visst finns saker man kan förbättra men hon 
upplever inte att man inte får information. Man har som sagt haft dialoger 
under våren och försommaren kring det olika utmaningar. Sen kan man önska 
att verksamheten skulle ha tagit mer kontakt med tekniska nämnden som har 
ansvaret för fortsatt dialog om vad som har gjort och vad som kommer att 
göras.  

  

Helen Bengtsson (S) frågar kommunstyrelsen ordförande Eva Ballovarre (S) om 
mötet som Länsstyrelsen höll om torka i Kronobergs län förra veckan. Kan hon 
berätta lite om det? 

Eva Ballovarre (S) berättar att fyra kommuner i länet tog ett initiativ att 
sammankalla till ett möte gällande torkan. Man tog upp lägesbilden och 
böndernas situation i länet samt brandsituationen och situationerna på våra 
äldreboenden. Det har redan varit ett hundratals fler bränder i år vilket var 
orsaken till att man införde tidigt eldningsförbud. Läget är just nu så som våra 
marker brukar vara i augusti vilket är allvarligt. Det har regnat på tok för lite 
även om det nyligen kom några skurar. Grundvattennivåerna och våra sjöar ser 
helt okej ut men många vattendrag är uttorkade och SMHI menar att det inte 
kommer att återhämta sig förrän i september-oktober någon gång. LRF 
kommer hålla ett möte nästa vecka gällande lantbruket. Första skörden av vall i 
landet ligger på mellan 35-75 % av en vanlig första skörd vilket kommer att ha 
konsekvenser framöver. Länsstyrelsen spår en foderbrist men håller på att 
tillsätta åtgärder för att komma till rätta med situationen. Även en medicinskt 
ansvarig sjuksköterska var med på mötet och betonade vikten av att hålla ett 
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öga på särskilt utsatta personer som är särskilt känsliga mot torka. Även vår 
egen MAS håller på att utbilda sommarvikarier i värmehantering men kommer 
även att lyfta vikten av detta med anhöriga. Våra äldreboenden har väldigt 
starka luftkonditioneringssystem som hanteras varsamt. Gällande 
brandsituationen så har alla naturvårdsbränningar pausats och Jönköpings län 
stöttar oss med extra beredskap och flygande resurser som kan söka efter 
skogsbränder. Ett medskick är att det förebyggande arbetet är mycket viktigt 
och brandkåren tar tacksamt emot tips om problemområden för att undvika 
skogsbränder. Sammanfattningsvis var det ett bra möte och vi har kontroll på 
läget samtidigt som vi håller tummarna och hoppas på mer regn. 

 

Michael Öberg (MP) frågar kommunstyrelsen ordförande Eva Ballovarre (S) om 
uppföljning gällande budgetbeslut om civilsamhället. Nu är det halvår på 
innevarande budgetår efter att vi i december fattade beslut om budgeten för 
2023. Där fanns ett uppdrag gällande en återrapportering av kultur- och 
fritidsnämndens arbete kring ett stärkt civilsamhälle, även kopplat till 
samhällsutmaningar. När kommer denna redovisning upp till fullmäktige? 

Eva Ballovarre (S) svarar att hon inte har någon aning men att hon kan 
undersöka frågan. 
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Fullmäktiges ordförande avslutar mötet och punkten Enkla frågor genom att 
önska alla fullmäktigeledamöter, tittare och anställda i Älmhult kommun riktigt 
skön sommar och trevlig ledighet i den mån man får någon sådan. 

Kommunfullmäktiges vice ordförande önskar ordförande desamma och tackar 
för trevliga möten. 

 

_____ 
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